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Ledelsen har ordet:

Innforing av nytt
okonomistyringssystem

Statens vegvesen star na i de neermeste 1 1/2 ar foran arbeidet
med a innfare et helt nytt akonomistyringssystem i etaten.
0konomistyringssystemet, som har fatt navnet KR0SUS skal
aviase dagens PBR som er basert pa 20 ar gammel teknologi
eg som etter hvert er blitt dyrt i drift. KR0SUS er et system
som er bygd opp i ulike moduler, noe som gjor det sveert
fleksibelt og hvor endringer kan foretas pa enkel mate. Med
KR0SUS tas det sikte pa a oppna folgende:

- bedre og raskere dokumentasjon
- bedre og raskere beslutningsgrunnlag
- lavere driftskostnader

Hovedfilosoflen til KR0SUS er at vi skal kunne plassere
kostnader og fysisk ressursbruk der de borer hjemme - med
andre ord finne ut hva som blir brukt hvor.

KR0SUS er en konsekvens av omorganiseringen som delte
etaten inn i resultatenheter. Lederne vi! na kunne ha et klart

defined resultatansvar, og for at det skal kunne drives reell
malstyring, ma vi ha et moderne okonomistyringssystem som
virkelig viser hva ting koster i Vegvesenet. Med KR0SUS far
vi en bedre dokumentasjon av oppnadde resultater. KR0SUS
ma derior ses klari i sammenheng med malstyringsprinsippet,
arsplanarbeidet, resultatoppfolgingen og den okte fokuse-
ringen pa produktivitet i Statens vegvesen. KR0SUS vil ogsa
gjennom definede prosesskoder gi et klad regnskapsmessig
skille mellom hva som er Vegvesenets forvaltningsoppgaver
og hva som er produksjon, noe som ogsa er nodvendig i en
konkurransesituasjon.

Arbeidet med a innfore KR0SUS vil komme til a kreve store

ressurser. Til tross for det vil KR0SUS pa lang sikt v«re klad
lonnsomt ettersom de arlige besparelsene sammenlignet
med PBR ligger pa ca. 30 mill, kr for hele landet.

Det er en klar forutsetning at KR0SUS skal gi gevinst for
Statens vegvesen. Det er en like klar forutsetning at denne
gevinsten ikke skal tas ut i form av redusede stillinger og
dermed oppsigelser. Enkelte kan bl i ompiassede og fa nye
arbeidsoppgaver, men det er altfor tidlig a si i hvor stor grad
det eventuelt vil skje. Etaten tar ogsa et klad ansvar for
kompetanseoppbygging og opptering i de tilfellene dette vil
skje.

Gjennomforingen av KR0SUS skal gjennomfores som en
apen prosess med forpliktende medvirkning fra tjeneste-
mannsorganisasjonene og den enkelte medarbeider.

Det synes ganske klad at nesten alle medarbeiderne pa en
eller annen mate vil bli berod at KR0SUS. Et stikkord i sa
mate er opplaering som vil bli omfaftende og tidkrevende. Nye
koder og begreper som i dag er fremmede skal innarbeides.
Sporsmalet om eventuell uteregistrering har v^d diskuted i
lengre tid i KR0SUS-sammenheng uten at det pa sentralt
hold er tatt noe endelig stilling til dette. En eventuell
proveordning med uteregistrering i fylkene vil tidligst kunne
skje en gang i 1994. De EDB-driftsansvarlige far helt ny
teknologi a forholde seg til. KR0SUS skal i motsetning til PBR
kjores lokalt og drives lokalt. En konsekvens av dette vil
vaere at EDB-seksjonen ma styrkes.

Selve den fysiske innforingen av KR0SUS vil her i fylket skje
i tidsrommet 1. September -1. november 1993. Innen den
tid skal nytt utstyr veere monted og en omfattende
oppteringsperiode v^re gjennomfod. Innforingen av
KR0SUS vil helt sikked ikke skje uten problemer og
overraskelser nar et slikt sv^d apparat er i sving. Det mest
spennende ved hele prosessen vil likevei forst skje nar vi er
pa "luften" fra 1. januar 1994 og skal kjore KR0SUS
selvstendig. Forst da vil vi fa svar pa om resultatet svarer til
forventningene. En sv^d viktig faktor i sa mate vil v^re den
enkelte medarbeiders ansvar og lojalitet til malstyrings
prinsippet generelt og produksjonsstyringssystemet i KR0SUS
spesielt.

Jil

Harald Buvik



"NO VERT DEI RO!
//

Det er eit nytt liv som
startar for ess no.

Det er uvant at

trafikken vert borte.

Ingen vogntog skal
lenger dure forbi husa

vare dag og natt.
No vert det ro!

Det var Magny S^terey, ein
av dei mange naboane til den
gamie riksvegen mellom Kjel-
botn og Remmem som sa

dette, etter at den nye riks-
vegparseiien pa riksveg 1 vart
opna9.juli.

Planlegginga av nyvegen
starta alt i 1970. 1 februar 1990

kom arbeidet ned skogrydding
i gong. Og etter vel to ar var
vegen koyrekiar.

Den 4,5 kilometer lange
vegstrekninga er bygd etter
standardklasse H1. Vegen bar
to koyrefelt og ei totalbreldde
pa 8,5 meter. Det er og bygd
1,2 kilometer sidevegar til
Brastad og Remmem. Gang-
vegar, avkoyrsler og skogs-
vegar inngar i aniegget.
Arsdogntrafikken pa gamle-
vegen var i 1990 pa 2 000. I
ar 2000 er den venta a auke

med 1 000 til 3 000 koyrety.
Budsjettet pa 38 millionar vart
ikkje overskridd.

Riksvegstrekninga Kjel-
botn-Remmem er bygd etter
stamvegstandard silk at den
saman med eventuell bru over

Tresfjorden skal kunne innga I
stamvegen mellom Alesund og
Andalsnes.

Den nye riksvegparsellen
bar fatt bog standard, og den
innbyrtll raskkoyring. Men eg
vil be alle om at dei koyrer

ansvarsfullt og forsiktig. Den
gamIe strekninga pa riksveg
62 var smal, svingete med
mange stygge avkoyrsler. Det
er inga tvil om at verdien av
nyvegen er stor.

Vi rekner med at ei for-

lenging av riksvegen gjennom
Helland kan starte i 1998. Vi

legg no siste band pa hovud-
planen. Den skal leggjast tram

Her vert den nye vegparsellen
Remmem-Kjelbotn offisielt
opna. Fra venstre ass. vegsjef
Paul Bolset, ordfQrer Fetter

Inge Berg helm og anieggslelar
EInarDrugll. Fata: Tore Witso

F0rste kjBreturpa nyvegen.
Fra venstre grunneler John
Salthammer, anieggslelar
EInarDrugll, ass. vegsjef Paul
Bolset og ordforer Fetter Inge
Bergheim.

for polltlsk bandsaming i
Vestnes i ar, sa assisterande

vegsjef Paul Bolset for ban og
anieggslelar Einar Drugli bisto
ordforar Better Inge Bergbeim
med a kllppe snora som
markerte at vegen vart opna
for trafikk.

For bygdefolket, som
gjennom alle ar bar slitt med
stoyande gjennomgangstrafikk
reft forbi kjokkentrappa, mar
kerte vegopninga byrjinga pa
ei ny tid. Ein av dei mest glade
personane vi traff opnings-
dagen, var 74 ar gamIe Olav
B. 0degard.

Eg bar budd ved vegen sa
lenge at eg bugsar folk koyrde
med best og vogn. Etter kvart

som trafikken auka og farta bar
vorte storre, blei det stadig
verre a bu og a sykle langs
vegen, fortalde ban.

Ordforar Better Inge
Bergbeim sa at 9. juli var ein
stor dag for Vestnes kom-

mune. I sin tale ved snora og
seinare ved festen fekk Statens

vegvesen More og Romsdal
boyre mange gode ord. Ord-
foraren nemnde spesielt det
gode samarbeidet mellom
kommunen og Statens veg
vesen. Ikkje minst fekk
anieggslelar Einar Drugli ros
for den maten ban bar leia

arbeidet pa. For riktig a
understreke den gode sam-
arbeidsanda, fekk Einar Drugli

og Paul Bolset overrakt kvar
sift tinnfat som ein takk fra

Vestnes kommune.

Den nye vegen er tilpassa
travie menneske i raske bilar.
Likevel voner eg at neste
etappe, Remmem-Helland,
kan kome raskt, sa Bergbeim
som i sin tale tok eit samferd-
selsbistorisk tilbakeblikk i
Vestnes.

Etter opninga inviterfe
ordforaren Paul Bolset, Einar
Drugli og Jobn Saltbammer
ein av dei eldste naboane til
gamlevegen, pa ein koyretur
langs etter nyvegen. Den gjekk
med best og kjerre og med
Odd Jarle Talberg som kusk



OLAF S0FTELAND

ny vegdirektor
Det er en fullblods vegmann som har tatt

over vegdirektorembetet. Olaf Softeland (55)
er sonn av vegarbeider eg ban har vaert i

etaten i 32 ar. Allerede som 15 aring var ban
med pa asfaltlegging blir det fortalt.

Inntil Olaf Softeland tok over som vegdirektor etter Eskild
Jensen 1. September var ban tilsatt som teknisk direktor i
Vegdirektoratet. I 1960 ble fian uteksaminert som sivil-
ingenior fra NTH i Trondhelm. Lopebanen i etaten starlet
Softeland forst som ekstraingenior og senere som avdelings-
ingenior II pa Hordaland vegkontor. Fra 1963 til 1967 var ban
tilsatt som avdellngsingenior I i Vegdirektoratet og senere
fram til 1973 som overingenlor I og I I. I arene 1973 - 78 var
ban tilsatt som driftssjef ved Hordaland vegkontor. Fra 1978
ti l 1981 var ban vegsjef i Buskerud, og i 1981 flyttet ban
tllbake til Vegdirektoratet som trafikkdirektor. Inntil ban ble
tilsatt som vegdirektor var ban tilsatt som teknisk direktor i
Vegdirektoratet.

Det manglet nok ikke pa rykter og spekluasjoner i
forbindelse med utnevnelsen av ny vegdirektor. Nar samferd-
selsminister Kjell Opsetb bentet sin kandidat fra hjertet av
Statens vegvesen kom det kanskje overraskende pa mange.

Olaf Softeland er i forste omgang tilsatt som vegdirektor
for en aremalsperiode pa seks ar.

Som mange kanskje kjenner til ska! det
opprettast 5 regionsentralar for
a styrkje/lvareta overvaking,

styring og informasjon pa ein betre
mate. More og Romsdal skal
(saman med Trondeiagsfylka)
knyttast til regionsentralen
pa Heimdal (Trondheim).

Fylket vart har stort bebov for overvaking av tunnelar, flytebru,
utsette samband som ma stengjast ved hog sjo/storm, ras-
strekningar o.l. Vi har derfor no fatt godkjent a opprette lokal
vegtrafikksentral for More og Romsdal.

Den lokale vegtrafikksentralen skal llggje pa den nye vegstasjonen
i Molde. Bemanninga skal byggje p^samordnast med opp-
synsberedskapen ved Molde vegstasjon. I tidsrommet 1. oktober-
1. mai vert sentralen bemanna fra kl. 0630-2200 pa vanlege
arbeidsdagar og pa dagtid (1 skift) pa laurdag og sondag. I
sommarhalvaret vert sentralen berre bemanna i normal arbeidstid.

Nar den lokale sentralen ikkje er bemanna vert "oppgavene"
ivaretekne av regionsentralen pa Heimdal. Ordninga skal vere
"operativ" fra 1. oktober 1992.

Det vi l verte gjeve meir detaljert informasjon nar ordninga vert
sett i verk.

Ivar Hoi



CELEBERT

BES0K

Statssekretser Anne Karin

Saus og forskningsdirektBr i
Vegdirektoratet Kaare Flaate,
fikk oppleve gammel og ny tid
under besoket i Mere og
Romsdal. Ferstble turen over

Skodjestraumen bru tatt, for
sa i neste omgang a ta beina
fatt over hengebrua pa
KRIFAST. Foto: Overingenier
Anders S. Moen

Statssekretaer i samferdsels-

departementet Anne Karin
Saus, besekte Mere og

Romsdal 11. og 12. juni.
Beseket starlet med be-

faringen pa sambandet
Alesund-Valderey-Giske, og
senere pa dagen ble biltilsynet
i Alesund aviagt et besok. I
lopet av dagen fikk stats-
sekret^ren ogsa en orientering
om vegsporsmalene i byen.

Molde ble det gitt en orien
tering om Aursundprosjektet,
og andre utbyggingsoppgaver
i fylket. Etter befaring pa Skala-
vegen, gikk turen til KRIFAST.
Fler ble det selvsagt gitt en brei

•  k . j t. >• ■■
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orientering om det bane-
brytende aniegget. Fra Hogset
gikk turen over Atlantertiavs-
vegen og til Kristiansund, for
statssekreteeren fortsatte turen

med fly til Alta.
Med pa turen var ogsa

forskningsdirektor I Vegdirekto
ratet og tidligere vegsjef i fylket,
Kaare Flaate. Statssekret^r

Anne Karin Saus fikk oppleve
gammel og ny tid i fylket vart
ved forst a trakke over den

gamie Skodjestraumbrua for
sa neste dag a ta turen til beins
over Gjemnessundbrua -
hengebrua - pa KRIFAST.

HISTORISK GASEGANG

Avtroppende vegmester Torvald Floel i T-8, bar i sin lange og
innholdsrike periode i etaten opplevd mye. En av de mange
koselige episodene han minnes, og som ban sorget for a feste
pa celluloiden, var gasefamilien pa vandring sommeren 1987.
Stolt og malbevisst, med mor i spissen, kom familien vaggende
oppover Lilledalsvegen forbi vegstasjonen i Traedal pa
Sunndalsora. Som en ekstra sikring, nesten bakerst, passet
gasefar pa femlingene. Selvsagt, all trafikk stanset og tilfeldige
forbipasserende holdt seg pa ̂rbodig avstand mens prosesjonen
vagget forbi. Malet for turen. som trolig startet fra smabatbavna
pa Flasen. var Tredalspollen. De sma skulle laere
svommekunsten.

Hvordan det gikk med familien til slutt vet jeg ikke, men jeg gar
ut i fra at ungene laerte a svomme. Selv om det na er noen ar

siden jeg traff gasefamilien, vil jeg gjerne dele opplevelsen med
Veg og Virke. Kanskje bildet og kan minne oss om at vi mg ta
vare pa miljoet rundt oss, sier Torvald Floel.
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STORSTILT KRIFASTAPNING

Torsdag 20. august
vil for all fremtid

sta som en av de

aller storste

merkedagene for
Statens vegvesen,

Kristiansund, Frei og
hele Nordmore. Den

offlsielle apninga av
Krifast, drommen

som ble virkelighet,
markerte samtidig at
et av de aller storste

samferdselsprosjekt
I vart land var

gjennomfort.

Det ble en riktig storstilt Krifast-
apning, som samtidig markerte

innledningen pa en ny tid for
Nordmore. I stralende v^r,

med sol fra nesten skyfri
himmel, glade anslkt, flagg-
prydede hvlte stenger sa langt
oye kunne se, en rekke proml-
nente gjester til stede pa

^restrlbunen, smanervose

vegfolk tett opp til klippestedet,
en oppstllt kortesje med vete-
ranbller og kanonsalutt la fin
ramme omkring seremonlen.

Pa Spelmannsfiaugen, like
ved tunnelinnslaget og I om-
radet omkring, hadde tusenvis
av mennesker mott fram.

Felende korpsmuslkk, frem-
foring av Dagfinn Kochs
apningsfanfare og det speslal-
komponerte verket, "Den nye
tId", med muslkk av Knut

Nystedt og tekst av Hans
Kristlansen ble fremfort for

statsmlnlster gikk pa talerstolen.
Gro Harlem Brundtland, som

foretok sin aller forste veg-
apnlng, kuttet snora med sikker
fiand og spesiallaget kniv.

Talerrekka var lang, men
en ekstra spiss pa markerlnga
satte avgMe vegdirektor Eskild
Jensen. Han var ute pa sin
siste offlsielle apning, og ut-
pekte med brask og bram at

i
Flere tusen mennesker hadde mett fram til

apningsseremonien pa Spelmannshaugen pa
Frei.

Larsbakken barnehage pa Tingvoll mBtte med
gjestene og alle andre med vakker sang pa
Oydegard.

Fyikesordforer Grete W. Bjorio med favnen full
avblomster.



STORSTILT KRIFASTAPNING

Statsminister Gro Harlem Brundtland foretok

den offisielle apninga. Dette var hennas
farste vegapning.

Krifast-apninga var tidligere vegdirektor
Eskild Jensens siste oifisielle handling.

Krifastapninga var den most
fantastiske vegapning han
noen gang hadde v^rt med
pa.

Etter den offisielle apninga,
ble de flere fiundre gjestene tatt
med pa en rundtur i fi busser til
de forskjellige deler av an-
legget. Pa 0ydegard i Tingvoll

kommune ble gjestene med
statsministeren i spissen
onsket velkommen med vak-

ker barnesang. Def sorget de

sma fra Larsbakken barne-

fiage, som med blomsterkrans
i  fiaret eg omkranset av bare
blide ansikt tikk tram def riktige
go'smilet ties Gro og fiennes

I Flatset-

folge. Pa Hogset ble folget
mott av Gjemnesordforeren og
mange hundre sambygdinger.
1 et tettpakket program var def
ogsa lagt inn fid til et besok i
den veghistoriske utstillinga.
Resten av dagen var like
strengt belagt som apnings-

seremonien. Def gikk unna

'■^<5/7/7

med pressekonferanser, lunsj,
dukketeater, operaforestilling,
grillselskap, utekonserter, stor
festmiddag og iokale arrange
ment. Den storstilte dagen ble
avsiuttet med testtyrverkeri fra
Nordiandskaia i Kristiansund,
Freikollen, Reinstjellet, Har-
stadtjellet og Frei grendahus.

sundet
samlet
flere

' geitbater

Denne gamie tohjulingen var en
av de mange veterankjoretoyene
som deltok i apningsseremonien.



STORSTILT KRIFASTAPNING

APNING AV KRIFAST 20. AUGUST 1992

IfSikker medaljeplassIf

Fastlandsforbindelse for

Kristiansund og Frei -
KRIFAST - som i dag apnes

offisielt, er det storste og mest

omfattende vegprosjekt som
noen gang er gjennomfort her
i fylket.

Ja, ved at vi med 25 km ny

riksveg erstatter fire ferje-
forbindelser og innenfor eft og
samme prosjekt har alle dagens
aktuelle mater a krysse fjorder
og sund pa, tror jeg ogsa
sambandet kvalifiserer til 1 alle

tail sikker medaljeplass pa
landsplan.

Fler har vi nemlig;

- Landets iengste under-
sjoiske vegtunnel, Freitjord-
tunnelen pa 5,1 km.

- Norges Iengste hengebru,
Gjemnessundbrua, totalt
1257 m, med et hoved-
spenn pa 632 m. den torste
av sitt slag i landet.

- Flytebrua i Bergsoysundet
- en helt nyutviklet konstmk-
sjon i verdenssammen-
heng, en spenstig stalbue
over det 900 m breie

sundet, bare tastholdt i
endene. Et virkelig pioner-

prosjekt 1 utviklings- og
byggesammenheng.

- Og sist Straumsundbrua,
den 412 m lange tradi-
sjonelle, trauste "norske"

betongbrua av den vel-
kjente FFB-typen som er
nyttet i mange andre
tjordkryssinger.

Det er saledes et omfattende,

spennende og teknisk sett
svgert interessant prosjekt som

na kan apnes. Et stort antall
besok av tagtolk tra inn- og
utiand bekretterdette.

Lokalt har det malbevisst

veert arbeidet for a fa gjennom-

torttastlandstorblndelsen i mer

enn 40 ar.

Statens vegvesen kom tor
alvor inn I bildet i 1977 da Stor-

tinget vedtok at videre utredning
skulle skje som riksvegprosjekt.

Etter den tid er det uttort om

fattende undersokelser, utred-

ningerog planlegglng. Statens
vegvesen I tylket har statt tor
planarbeldet med veger, tunnel
og de mindre bruene, mens de
store, banebrytende brukonstruk-
sjoner er tatt hand om av
Vegdirektoratets bruavdeling i
samarbeid med landets tremste

konsulenttlrmaer og tekniske

ekspertise, blant annet tra NTFI
og SINTEF-miljoet.

Siden anieggsarbeidene
startet tor alvor i 1989 er det pa

aniegget uttort om lag 800
arsverk. I tillegg har prosjektet
gitt gode ringvirkninger tor
n^ringsliv og leverandorer I
distriktet.

Vi har ogsa med glede
konstatert at lokale entre-

prenorer har vist seg kom-
petente og konkurransedyktige
og ved positivt samarbeid har
gjennomtort vesentlige deler
ogsa av de store arbeidene ved
siden av de landsdekkende
entreprenorene. Vegvesenets
egne folk har statt tor tilrette-
leggende og koordinerende
nokkelarbeider.

Pa et teknisk komplisert
aniegg, med komprimert byg-
getid, ma det alltid regnes med
overraskelser undervegs. Pio-
nerprosjektet KRIFAST har
heller ikke unngatt det. Men
med konstruktivt samarbeid
mellom radgivere, entrepreno-

rer og Vegvesenets byggeledel-
se er problemene taklet etter
hvert og prosjektet kunne tas i
bruk 4 maneder tor opprinnelig
plan.

Kostnaden

tor helle ut-

bygglnga blir
ca. 1040 mill.

1992-kroner.

Dette er et

stort belop,
men vi er

glad tor a
kunne kon-

statere at det

llkevel ligger
mellom 1 og

2 % under

den ramme

Stortingetlatil
grunn. VI tar
na hape at
tratikkprogno-

sene og der-
med inntek-

tene slar til like godt, silk at de
ca. 60 % av anleggskostnad-

ene som tratikantene skal

betale i form av bompenger blir

innbetalt Innenfor beregnet

tidsramme.

Na, ved anieggets avslut-

ning og ottisielle apning ma jeg
ta lov til a si at Statens veg
vesen More og Romsdal er stolt
over en vellykket gjennomtoring
av en uttordrende og spen
nende oppgave.

Var gratulasjon og takk ma

ga til alle som ved sitt bidrag
har gjort dette mulig - tra lokale
bidragsytere, overordnede
myndigheter og tinansierings-
institusjoner, til alle de som reint
praktisk har statt tor gjennom
toring av anieggsarbeidet, savel
entreprenorer som Vegvese

nets egne folk.
Det at arbeidet er uttort godt

innenfor tastlagt tids- og
kostnadsramme torteller at

arbeidet er gjennomtort av
tagtolk med topp arbeidsinn-
sats. god utnyttelse av arbeids-
tid og drittsmuligheter samt tin

V

koordinering av alle delarbel-
der.

Til slutt ma jeg ta trekke
tram og beromme var egen
byggelederstab med prosjekt-
leder Andor WIcken i spissen.
De har statt pa med full innsats
tra begynnelse til slutt og
gjennomtort jobben pa en
monstergyldig mate. De har
Ikke v^rt opptatt av a telle
overtidstimer, men av a gjore

en jobb.
Og endelig min spesielle

takk og gratulasjon til A/S
Fastlandstinans sin daglige

leder Knut Engdahl tor det alltid
positive, n®re, gode sam-
arbeidet som i hog grad har
bidratt til den vellykkede gjen
nomtoring.

Jeg tor sa be statsminister
Gro Flarlem Brundtland toreta
den ottisielle apning.

E. Vollset
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im STORSTILT KRIFASTAPNING

DR0MMEN BLE

VIRKELIGHET
Apninga av Krifast inneb^rer en gammel drem som er blitt
til virkelighet. Pianene om fastiandsforbindeise for Kristiansund
og Frei er ikke av ny date. Allerede 1 1958 ble den sakalte
Fastlandskomiteen dannet, som la tram tanken om en tunnel

under Freifjorden og hengebru over Gjemnessundet og
Bergsoysundet. Det er langt pa veien disse pianene som
na er gjennomfort, sa statsminister Gro Flarlem Brundtland,
som i sin tale ogsa kom inn pa orkanen og alle odeleggelsene
den la etter seg. Hun avsluttet med a si at; - La oss derfor
se pa den endelige gjennomforingen av Krifast som en viktig
del av gjenreisingsinnsatsen.

STERK HONN0R
Byggingen bar pa mange mater eventyrglans
over seg. men vil raskt bli et positivt bidrag
til hverdagen. Na ligger aniegget her. Bruk
det og bevis at kravet var berettiget. Jeg vil
gi en sterk honnor til Statens vegvesen som
byggherre. Sjol har jeg jobbet i det private
naeringsliv og v«rt med pa flere store
byggeprosjekter. Jeg har v^rt ute i en
vestavindkuling for, men jeg er imponert over
Vegvesenet som etat. De har vaert helt topp-profesjonelle,
ryddige og dyktige pa alle hold. Statens vegvesen er et
eksempel til etterfolgelse for det private naeringsliv, sa
"Krifastgeneralen" Knut Engdahl.

IMPONERENDE!
Krifast er imponerende, men ogsa en paminnelse om at
visjoner, engasjement og samarbeid skal bsere verdens beste
fylkeendamerfremover, safylkesordforerGrethe W. Bjorlo.

EN MILEPEL
De fleste milepeler i samferdselssektoren
her i fylket er skapt gjennom enkelt-
menneskers fantasi, kreativitet og utholden-

het. En visjon blirframsatt, mott med vantro,
latter og hoderystende medlidenhet.
Gjennom seire og nederlag ble visjonen til
virkelighet. Slik ble Krifast til, - pa samme
mate som de fleste av vare dristige prosjekter,
safylkesmann Alv Jakob Fostervoll. Han
avsluttet med a sla fast at slagordet "By og land hand i hand"
har fatt ny aktualitet og en ny sjanse.

^4 * k

Veghistorisk utstilling
Utstillinga er en demonstrasjon av maskinell
utvikling. Vegvesenets del av utstillinga forteller
OSS at den masklnelle revolusjonen Ikke er mer
enn 35 ̂r.

Standsmessig til torgs. Vegsjef Eivind Vollset og Knut Engdahl,
som apnet den samferdselshlstoriske utstillinga, ble fraktet til det
gamie ferjelelet I en sklkkellg veteranbll.

Det var vegsjef Eivind Vollset
som sa dette da han apnet den
samferdselshlstoriske utstil

linga pa Hogset. Utstillinga ble
arrangert i forbindelse med
Krifast-apninga.

Fram til 1950-arene fore-

gikk det meste av vegarbeidet
manuelt. Det var viktig a legge
vegen slik i terrenget at en
siapp a flytte for mye masse,
bygge lange bruer eller
sprenge fjell. Handboring, trille-
bar, steinvagger, stubbebrytere
og annet handverktoy holdt
skansen fram til krigsutbruddet
i 1940.

Nettopp det var det vi
gjennom var utstilling ville
fortelle. Det var ikke vanskelig
a overtale Vollset til a prove,
handboren fra 30-arene og

sluksebara som var i Veg
vesenets tjeneste langt inn pa
60-tallet. Han hadde god
kontroll pa bade boret og bara.

En del av utstyret som vi

viste, feltessa, karbidlykta,

parafinlykta og en del annet

handredskap ble brukt da
Vulviktunnelen pa Gyl ble bygd
i 1955. Dette utstyret sammen-
lignet med hoyteknologien som
ble utviklet og nyttet pa Krifast.
skulle med all tydelighet fortelle
om den masklnelle revolu

sjonen i Vegvesenet.
Og nettopp "maskinrevolu-

sjonen" var det som opptok de
fleste som besokte standen

var. For motet med stubb-

bryteren, den gamIe grus-
skrapa og dynamittvarmeren
vekket nok mange minner hos
den eldre garde.

Utstillinga dreide seg ikke
bare om veghistorie. Spenn-
vidden var stor, og stein-
samlinga fra utgravingene pa
Bergsoyavarinteressant. Det
samme var den "motorhisto-

riske" delen av utstillinga. Noen
av godbitene som ble vist, og
som nok opptok de rundt 2 000
besokende mest, var nettopp
kjoretoyene helt tilbake til de
glade 20-arene.
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VELFERDSTUREN
I ar valgte velferdsutvalet ved vegkontoret a godt humor i bagasjen og litt ekstra for-
legge turen i forbindelse med apninga av ventninger som ballast, la 60 av oss avgarde
Krifast 20. august. I stralende vaer, med mye I to busser tidllg cm morgenen.

Pa Ar0 slo vi oss i lag med maskin-
avdelinga. De hadde valgt samme
reiserute som oss. Forste stopp var
rundkjoringa ved bomstasjonen pa
Bergsoya. Historien om Ansgar Lovold og
bysten av "fastlandsgeneral", som er
skjenket som gave til aniegget og star pent
plassert i parkanlegget ved rundkjeringa,
ble studert.

Etter et kort stopp fortsatte turen over
Bergsoya, flytebrua, Aspoya og videre
over "den glemte bru", Straumsundbrua.
Det ma vaere lov a skryte litt av velgjort
arbeid. Det er ikke bare at vegen ligger i
naturskjonne og sveertfine omgivelser og
at en oppdager kjent terreng og steder pa
andre siden av fjorden pa nytt. Men i like
stor grad det faktum at en beveger seg pa
et "stykke" vegingeniorkunst av ypperste
klasse og at folka vare bar ryddet tint opp
etter seg, som gjor denne delen av Krifast
til en spesieiie oppieveise.

Den pianiagte turen rundt Aspoya ble det
ikke tid til. Noe tidsnod, og ikke minst at vi
vilie prove den sa mye omtaite raste-
piassen pa Skjeviingsneset, gjorde at vi i
rundkjoringa pa 0ydegard vendte nesen
1 samme retninga vi kom, og tok sikte pa
varm kaffe og ferske wienerbrod ved
sjokanten. Detsmakte!

En tur rundt Bergsoya, pa gamie,
spennende veger, fikk vi tid til for seive

n

Varm kaffe og ferske wienerbred smakte godt. Rasteplassen pa Skjeviingsneset oppfylte
alle forventninger.

apningsarrangementet pa Fiatsetsund.
Den offisieiie apninga bie nettopp den
feststunden vi hadde ventet.

Pa vegen videre, pa nesten tom mage,
men til et forhapentiigvis godt maitid mat,
sio tanken oss etter turen iangs gamie og
nye veger pa Bergsoya i en toppmoderne
buss, at det ikke er gatt mer enn en god
mannsaider siden veganiegg bie drevet
tram neermest med handmakt.

Ja, ja, tenkte vi, verden gar fremover. Det
gjorde vi ogsa. Om maitidet vi fikk served
i restaurant Mami Rosa i Kristiansund er

det bare a si en ting; forireffeiig!

Turen avsiuttet vi med a besoke den

historiske samferdseisutstiiiinga pa Flogset.

Om turen er det en ting a si, hyggeiigi

Irene Boise

f

Samferdseisutstiiiinga pd Hegset ble besekt. Flytebrua er en studie verd, noe Jan Nygaard (t.v) Marl-Ann
Amundsgard og Per Woldstad er enige i.
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KRIFASTL0PET

DEN STORE

L0PSFESTEN
Jan Nygaard og Andre Moltubakk

var raskest til beins da det

forste Krifastlepet gikk av
stabelen. Det apne vegmester-

skapet pa 10 km og halvmaraton
var lagt Inn I lopsfesten.

Jan Nygaard ble "vegmester" pa
mila, mens Andre Moltubakk tok
seg av den dobbelte distansen.

Ingolf Kleppe passerer mil
- med seiershilsen.

DRAUGEN

Rammen omkring det ferste Krifastlepet
var det aller beste. Sol fra bla himmel, litt

medvind i ryggen for loperne og et yrende
liv langs loypetraseen og pa tioved-
arenaen, Straumsnes stadion, gjorde
arrangementet til en skikkelig lopsfest.

Deltakelsen fra vare lopere var ikke sa
god som en kunne onske. Blant de rundt
1 500 som gjennomforte lopet, kunne vi
bare telle 14 lopere vegvesenfolk. Bare
mannfolkl [jaypetraseen bade for mila og
halvmaraton ble karakterisert som hard

og krevende, med flere harde stigninger.

Den siste krattproven, bakken like for mal,
tok nok den siste rest av pust hos de fleste.

Mesterskapsfavorittene var Ware. Og
ingen kunne true Jan pa mila. Med tida
40,20 min. vant han det apne vegmester-
skapet og besatte totalt andreplassen i
mosjonsklassen. Halgeir Brudeseth bruWe
45,44 min., mens Arne Ssether 48,25 min.,

Johan Sudmann 51,52 min. og Rolf Hamre
52,20 min. kom pa de neste plassene i
vegmesterskapet.

Pa halvmaraton stilte 9 vegvesenfolk
pastartstreken. Alle lop i mosjonsklassen.

m

Det ble Andre Moltubakk som forst nadde

Straumsnes stadion av vare blant

deltakerne. Med utmerkede 1.32,58 ble
han "vegmester" og nummer 17 i klassen.
Krifastlopets far, Leif Husby, brot malsnora
noyaktig minuttetsenere. Lars Kvernberg,
1.35,29, Terje Fugelsnes 1,35,53, Arnfinn
Heilevang, 1.39,27, Terje Nordii 1.42,30.
Ingolf Kleppe 1.43,00, Ove Stromme
1.43,26 og Odd Arild Lindseth 1.49,21 kom
alle blant de 80 beste i den store

mosjonsklassen.

Til venstre:

Jan Nygaard i herllg drlv i
den siste knelka fer mil.

Midten:

En noe sliten Halgeir
Brudeseth etter

milplassering.

Til hoyre:
Fem av deltakerne.

Johan Sudmann (t.v).
Rolf Arne Hamre.

Halgeir Brudeseth. Arne
Bother og Bjarne Strand.
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AURSUNDPROSJEKTET:

Detalj'planen ferdig
Detaljplanen for Aursundprosjektet, parsed Giset- anieggsarbeidet kunne ta til pit nyaret 1993. Det
Kjelklia pa riksveg 680, er ferdig. Hovudpianen for igjen forer med seg at opninga av sambandet kan
prosjektet vart godkjent 20. februar 1989. Dersom skje alt i 1995.
Stortinget loyver midlar tii prosjektet i 1993, vil

F0remalet med prosjektet, er
at ferjesambandet Aure-Anes
pa riksveg 680 skal bli avioyst
med heildegnsveg. Aursund
prosjektet vil knytte Ertvagoya
til Aure. Vegkravet skaut ny fart
da det vart klart at gassen fra
Haltenbanken skal forast i land
pa Tjeldbergodden i Aure.
Vegen vil gje el vesentleg inn-
kortlng av reisetida til
Kristiansund. Det er venta at
betre transportvilkar vil gje
positiv effekt pa n^ringsliv og
busetnad i Aure og regionen
elles.

Lengda pa parsellen Giset-
Rottoya-Ruoya-Barlaupen-
Kjelklia er 5,1 kilometer. Bin
skal byggje tre bruer og to
tunnelar pa 1 GO og 300 meter.
Brua over Mjosundet, fra Giset
til Rottoya, far ei lengd pa 330
meter. Segllopet blir 28 x 40
meter. Den 202 meter lange
brua over Smalsundet vil knytte
saman Rottoya og Ruoya.
Seglingshogda blir 8 meter.
Aursundbrua vil binde Ruoya
til Aure fastland. Brulengda blir
480 meter fordelt pa to fiovud-
spenn pa kvar 155 meter og to
sidespenn pa 85 meter kvar.
Kvar bru far ei gangbane pa
1,3 meter pa den eine sida.

Vegen er planlagt med 6,5
meter breidde med 75 km

dimensjonerande fart og
bereevne pa 10 tonn aksellast
heile aret.

Arsdogntrafikken var i 1991
pb 173. Det er venta at ADT vil

auke til 324 etter at prosjektet
eropna.

Kostnadsoverslaget lyder
pa 155 millionar kroner. Det er
rekna ei byggjetid pa tre ar med
mogleg oppstart rundt nyttar
1993. Blirdette mogleg, kan
Aursundprosjektet opnast for
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I prosjektet inngar ei202 meter
tang bra over Smalsundet (1),
ei 330 meter iang bru over
Mjosundet (2) og storbru over
Aursundet (3). Brua over
Aursundet biir 480 meter Iang,
fordelt med to hovudspenn pa
155 meter og to sidespenn pa
85 meter.

trafikk i 1995. More og Roms-
dal fylkeskommune bar loyvd
9 millionar kroner. Ytterlegare
14 millionar kroner vil kome om

Stortinget loyver minimum 30
millionar kroner til prosjektet.
Fullfinansieringa av Aursund
prosjektet vil skje etter ordi-
neere midlar over statsbud-

sjettet. I vegsjefens forslag til
Norsk veg- og vegtrafikkplan
1994-97 er det foreslatt 97

millionar kroner til prosjektet.
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Under den nordiske vegkongressen i Finland tidlig i sommer,
var Mere og Romsdal godt representert. En av de som tok
turen over til FInnland, var spesialarbeider lb Flansen.
Maskinforeren var riktig nok bare til stede i billedlig form. Hans
bllde asyn prydet den store utstillinga, som Norge mellom
annet var representert med. lb Hansen ble pa oppdrag fra
Vegdirektoratet fotografert i mai, travelt opptatt bak boreriggen
under utbedring av riksveg 680 pa Tustna.

Femte KRIFASTkonferanse
KRIFAST-konferansen blir awiklet I

Kristiansund i dagene 23. og 24.
September. Konferansen awikles na for
femte ar pa rad, og fiar I lopet av denne tid
oppnadd a bli Norges storste arlig
samferdselskonferanse innenfor

fagomradet fjordkryssinger.
Store investeringer bar i de senere ar

veert gjort i norsk vegutbygging. Prosjekter
det star respekt av I Internasjonal
sammenheng er under utforelse og under
planlegging i vart land. KRIFAST-anlegget
alene med Gjemnessundet hengebru,
Bergsoysundet flytebru og
Freifjordtunnelen er imponerende byggverk
i et bade norsk og internasjonalt perspektiv.
KRIFAST-anlegget ble tatt i bruk fra 26.

juni og offisiell apning vll bli foretatt 20.
august av statsminister Gro Harlem
Brundtland.

KRIFAST-konferansen har v^rt tuftet

pa KRIFAST-prosjektet, men konferansen
vil leve sift eget liv ogsa etter at KRIFAST-
anlegget star ferdig om et ar som en

fagkonferanse med vekt pa problematikken
omkring fjordkryssinger og norsk
vegpolitikk.

Arets konferanse tar for seg tema som
norsk vegutbygging frem mot ar 2000, ny
vegdirektor - nye malsettinger,
lonnsomhetsbetraktninger ved storre
vegprosjekter, erfaringer fra storprosjektet
KRIFAST hva angar finansiering,
anieggsdrift og trafikk. Kyststamvegen og
betraktninger omkring Vestlandet som
region i europeisk perspektiv og hvordan
fremtidig person- og godstransport pa
Vestlandet vil bli pavirket av
kyststamvegen. Teknologiske tema som
rehabilitering av saltskader pa betong og
kvalitetssikring i anieggsbransjen.
Finansielle tema som bankenes krav til nye
veginvesteringsprosjekter og elektronisk
bompengeinnkrevlng. Et krevende
program spekket med nyheter og aktuelt
stoff som tiar stor nytietsverdi.

MENN ER FLINKERE

SYKKELHJELMBRUKERE

Bare tre present av voksne
kvinner bruker hjelm nar de
sykler, viser tellinger fra
Transportokonomisk institutt

om bruk av sykkelhjelm.
Trygg Trafikk onsker a gi
kvinner bedre sjanse til a
unnga hodeskader ved a
provosere med utsagnet
"Kvinner med hodet til pynt
bruker ikke sykkelfijelm".

Jenter er i utgangspunktet
fllnkere til a bruke hjelm enn
gutter, men fra 12 ars stadiet
endrer bruken seg drama-
tisk. Mens 71 present av
jenter under 12 ar bruker
sykkelhjelm (men "bare" 58
present av guttene), er
bruken sunket til fire present
blant jenter/kvinner i alders-
gruppen 12-25 dr. Den gar
ytterligere en present ned
for kvinner over 25 ar. Ogsa
bruken blant menn er lav.

men ikke sa lav som hos

kvinnene.
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Ein god rasteplass:

Ein god rasteplass er ein stad der du kan finne ro
eg kvlie eg der du I triveiege omgivnader far mote
landskapet du koyrer gjennom, seier avdellngs-
Ingenlor Stelnar Vestnes ved driftsavdellnga.

Trongen for betre miljo og
trafikktryggleik, samt ein gene-
rell having av dei reisande sin
komfort, er bakgrunnen for at
Statens vegvesen More og
Romsdal bar satsa mykje dei
siste ara pa bygging og drift av
rasteplassar.

Du veit, seier Steinar

Vestnes, rasteplassane er
ogsa viktige for trafikktrygg-
leiken. A fa koyre ut pa ein god
rasteplass til ein pause er heilt
klart viktig for a gjere den vidare
turen sikker og komfortabel.

Dei fiesta rasteplassane 1
fylket vart, ligg pa areal som er
"restareal" ved vegomlegging,
kurveutbetringar eller masseut-
tak. Fleire av plassane er blitt
blink bade nar det gjeld lokali-
sering og utforming, legg
Vestnes til.

Utsikt er eit nokkelord for

rasteplassar. Hamregjolet pa
rv 60 er eit dome pa at sjolv
om trafikkforholda i utgangs-
punktet er vanskeleg, sa bar
ein likevel greidd a fa til ein

plass. Hamregjolet bar ein

imponerande utsikt. Den gir
mange turistar og trafikantar ei
flott oppleving med utsyn over
fagre fjordar.

Horgbeim pa rv 9 i Roms-
dalen er den storste og mest
vitja rasteplassen vi bar i More
og Romsdal. Her er alt lagt til
rette for at alle som stanser for

ein pust 1 bakken, skal finne
seg til rette.

Statens vegvesen 1 fylket er
i gong med a utarbeide el over-
siktsplan for lokaliserlng av
bovudrasteplassar langs ein
del viktige riksvegar. Malet er
a gjere planen ferdig dette aret.
Planen skal 1 utgangspunktet
Innebalde ei prioriteringsliste.

Utgangspunktet for inne-
verande ar var at driftsavde

llnga skulle byggje tre nye
bovudrasteplassar. Plassen

pa 0vstestolen, fremst 1
Valldalen, er no ferdig. Plassen

pa Royr i Strandadalen vil bli
bygd denne bausten. 1 Nesset
kommune bar vi til no ikkje fatt
til grunnavtale. Krifast bar bygd
rasteplass pa Skjevlingsneset

med sv^rt godt resultat. Pa
Korsmyra, pa toppen av 0rne-
fjellsvegen, bar vi fatt ein
rasteplass som anleggsavde-
llnga bar bygd.

I perioden 1994-97 er det
1 vegplanen foreslatt bygd ni
nye bovudrasteplassar. For
neste ar er det fo rebels noko

uvlsst om kor store midlar som

kan nyttast. Det er difor enno
ikke avgjort om kva for plassar
som skal prioriterast, fortel
Steinar Vestnes.

0verst:

Nyt utsikta! Hamregj0let ligg
vakkert til, og gir turistar og
trafikantar ei flott oppleving
med utsyn over fagre fjordar.

Nederst:

Horgheim pa rv 9 i Romsdaien
er den storste og mest vitja
rasteplassen i More og
Romsdal.

0VSTEST0LEN
ny hovud rasteplass
fremst i Valldalen

Det aller meste av "grov-
arbeidef pa denne plassen var
ferdig til fellesferien.

Det er til no sett ut 5 bord.

Det er lagt beller under borda
og tilkomstane til dei, slik at
desse ogsa kan nyttast av
funksjonsbemma. 1 eige bus er
det montert to WC med innlagt
vatn. Toalettromma bar bog
standard. Desse blir vaska kvar

dag no i ferietida. Til sikring mot
elva er det sett opp stabb med
kjetting mellom. Same loysing
er ogsa valgt som sikring mot
riksvegen. A bruke stabb
passargodt Inn i miljoet ber og
vil truleg bli eit element som
vil ga Igjen pa dei fleste
plassane vi rustar opp pa
denne ruta. Pa plassen er det
nytta berre slik vegetasjon som
veks naturleg i omradet.

Observasjonar som er gjort
av vare folk i omradet tyder pa

at plassen bar vore svaert
mykje nytta. (Skilting manglar
ennol)

Det star no igjen a leggje

torvtak pa toalettet samt litt meir
planting og finpussing. Noko
av dette vil bli gjort no i baust

og resten til varen neste ar.

Steinar Vestnes



BILTILSYNET

OPP
- Helt topp! Bruk av

kontorpersonale i
utekontrollen viser at

biltilsynet er villig til ̂
ga nye veger. Jeg far
mefte bllforeren pa en

ny mate. Reaksjonene
fra bilforerne nar de bar

mett OSS ute 1 trafikken

bar bare vaert positive.
Ute pa kontroller gjor vi
det meste, uten a fylle

ut dokument og

avskilte kjoretoy.

ana
E3Ea
parai

a

Informasjon om bruk av
sikkerhetsutstyr i bilen, er andre
oppgaver kontorpersonalet bar
ansvaretfor. Avdelingsingeni0r

Bjern Welle instruerer Rigmor
Bugge under kurset pa
Surnadal i vinter.

Det er Bente Angvik ved Bil
tilsynet Alesund som sier dette.
Bente er en av ti fra kontor

personalet ved de fern biltil-
synsstasjonene i More og
Romsdal som na deltar aktivt i

utekontrollen.

Bakgrunnen for at bilforere
i fiele fylket i sommer og fiost
bar mott og stadig oftere vil
oppleve a mote "kvinnelige
kontrollorer" ute pa vegene, er
mellom annet den effektivi-

seringsgevinst innforingen av
EDB og sist Autosys trinn 4 gir.
Bruk av datateknologien fiar

fort med seg stillingsreduksjon
ved kontorseksjonen. Biltilsynet
er inne i en periode preget av
stillingsstopp. Dette sammen

med onsket og behovet for
flere utekontroller er arsaker til

den bemanningsmessige om-
struktureringen biltilsynet na er
midt inne i.

Men ingen av kontorfolka
slipper ut pa vegen for de er
blitt utstyrt med ny kunnskap.
Kurs og praktisk oving i trafikal
veiledning og teknisk utekon-
troll, kjenne arsmodellen pa det
enkelte kjoretoy, kunnskap om
sikkerfietsutstyr i bilen, kunne

trafikkreglene og kunnskap om
personlig sikkerhet i kontroll-
situasjonen, er ny laerdom som
ma tilegnes for de er klare til a
delta i utekontrollen.

- God opptering er nod-

vendig, og vi gjennomforer aldri
kontroller alene. Kontrollene

ledes alltid av en ingenior. Det
ergjerne en manni
- Oppgavene ute er

mange. Vi kontrollerer dekk,
foretar malinger av GO og gir
informasjon om de krav som
stilles til avgasser fra bilene. Vi
sjekker sikkerhietsutstyret i bilen

Alle kontoransatte som ska!

delta i utekontroller ellerpalagt
andre nye oppgaver. bar vsert
gjennom kurs og praktisk
0 ving. Biltiisynssjef Arne
Jobnsen (t.b.) bar bare lovord

a si om ny-ordninga.

Kontroll av avgasser er en av
oppgavene Bente Angvik
utforer pa en utekontroll.

og informerer om bruk av slikt
utstyr. Ikke sa rent sjelden
hender det at publikum blir
sendt inn fra fiallen og til oss
nar det gjelder svar pa
sporsmal om nettopp sikker
hetsutstyr i bilen, forteller
Bente.

Hvordan reagerer bil-

forerne nar de oppdager den
kvinnelige kontrolloren?
- Det er ikke bare jenter fra

kontorpersonalet som er pa
utekontroll. Flere av vare

mannlige kolleger fra kontor
personalet deltar. Tilbake-
meldingene sa langt er bare
gode. Riktignok er det mange
av bilforererne som blir over-

rasket nar de meter oss. men

reaksjonene er bare positive.
Jeg har inntrykk av at mange
blir glade nar de ser oss. Enna
har jeg ikke opplevd a mote en
skikkelig kverulant, men den
kommer vel den dagen ogsa.
Spesielt er det eldre, mannlige
bilforere som lyser opp nar de
ser oss. Mange blir liksom ikke
ferdige. forteller Bente og ler
godt.

Etter a ha deltatt i 10

utekontroller, har Bente Angvik
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Vanlig AUDI bllr "GLIS"

IS

Audi personbiler erpopulsere
ombyggingsobjekt.

fatt erfaring i, hva jobben ute
pa vegen bestar i. Hun forteller

at den starste forandringen for
henne var a mote publikum
uten a lia den beskyttende
skranken foran seg.

Vi vet ikke pa forhand
hvilken tilstand bilforeran er i

og hvordan reaksjonen vil
v^re pa stoppbeskjeden.
Bade nar vi bar oppgaven med
a vinke inn biier eiler foreta var

del av utekontrollen, ma vi

tenke egen sikkerhet og sorge
for retrettmulighiet.

En annen sak er at svaert

mange bilforere ikke ser
forskjell pa oss og poiiti og
reagerer deretter. Jeg fiar enna
ikke v^rt i en vanskelig situa-
sjon. Noen slags form for myn-
digfiet er vi ikke "utstyrt" med.
Vi skal ikke ga inn i en disku-
sjon med vedkommende som
stoppes. Du kan si at den myn-
dighet vi bar. er at vi gjennom
de oppgaver vi utforer under
en kontroll, legger grunnlaget
for lappen som eventuelt
skrives ut, forteller Bente

Angvik, som alt er plottet inn pa
fiere utekontroller denne

bosten.

Definisjonen av reparasjon, ombygging og oppbygging av
biler er klare isolert sett. Problemene oppstar nar bilen
samtidig med reparasjonen blir bygd cm til en belt annen
type, sier avdelingsingenior Morten Romme ved Biitiisynet
Molde.

Bakgrunnen for at ban na tar
opp problematikken omkring
ombygging av biler til belt
andre typer enn det som var
bestemt da kjoretoyet forlot
samlebandet i bilfabrikken. Han

mener det ikke er klare nok

regler for bvor mye som kan
skiftes ut og bygges om pa et
kjoretoy for det anses som
oppbygd. Det bar derfor etter
bvert utviklet seg til "stor-
industri" a bygge om biler.

Et av sporsmalene vi stiller
er om det er aniedning til a
bygge om bilen ved at
forparten skiftes forst med
pafolgende godkjenning. Der
etter skiftes bakparten ut med
ny godkjenning. Denne "bil-
produksjonen" bar utviklet seg
til at biler som ikke er skadet

blir avskaret, skjotet og om-

bygd til belt andre typer. En
Audi 100 kan pa denne maten
bli forandet til en Audi 200

Quatro. Motivet er selvsagt a
oke bilens verdi, sier Romme.

Avdelingsingenior Morten
Romme, som bar tatt "bilpro-
duksjonen" opp med Vegdirek-
toratet, stiller derfor sporsmal
ved om bvor mye av bilen som
kan utskiftes eller bygges om
for at kjoretoyet skal kunne
sies a vaere oppbygd. Morten
Romme synes ikke a veere i
tvil nar ban sier at mange av
skjotingene og ombyggingene
er en omgaelse av forskriftene.

Dette blir gjort for a slippe
a betale oppbyggingsavgift pa
kjoretoy som tidligere ikke er
godkjenf ber i landet. Det er
utelukkende bruktimporterte
biler som benyttes til om-
bygginger, forteller Romme.
- Men bva kan gjores for a

bindre denne omgaelsen av
regelverket?
- Vi vil foresia at det bare

skal veere skadde biler som

skal kunnes skjotes eller
repareres med "ny" forpart og
bakpart. Vi vil ogsa ga inn for
at bilen etter reparasjonen skal
v^re av identisk opprinnelig
type og utforelse. Det bor
kanskje ogsa bli krevd at det
importerte karosseriet og
delene som blir brukt til repara
sjon er av samme type og
utforelse som den skadde

norske bilen. Dessuten vil vi ga
inn for at skjoting av bil bare
skal kunne skje nar det
foreligger poiiti- og forsikrings-
rapportert skade.
- Hva med kjoreegen-

skapene, sikkerbeten ved en
slik bil?

- Det er i mange tilfeller
tvilsomt om sikkerbeten vil

kunne bli det samme som i en

ny bil av tilsvarende merke og
type, sier avdelingsingenior
Morten Romme.
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.. rovi??.'

Stasjonssjef Magne Ommedal og Sigrid Fuglevaag ved
biltilsynsstasjonen pa Sunndalsora, fortellerat ordningen med
utievering av kjennemerker fungerer godt.

F0RST PA

VESTLANDET

Som f0rste biltilsynsstasjon pa Vestlandet, starlet stasjonen
pa Sunndalsera sent i fjor hast eget utieveringssted for
kjennemerker pa nye kjoretoy.

Tidligere hadde stasjonen avtale med en bilforhandler cm
utievering av kjennemerker.

Da forhandleren i fjor sa opp avtalen, kom vi til enighet med
Vegdirektoratet om a innfore denne ordningen. Den noe
tungvinte gamie maten med at bilkjoper forst fikk utievert
rekvisisjon hos oss, for sa a traske til bilverkstedet for a fa
skiltene er fieldigvis slutt. I dag far bilkjoper utievert skllt hos
OSS, og betalingen skjer enten gjennom bank eller Postverket.
Denne ordningen er klart mer publikumsvennlig. og ikke minst
fungerer den utmerket. Jeg kjenner ikke til at andre stasjoner
i fylket bar innfort samme ordning som vl bar, sier stasjonssjef
Magne Ommedal.

TRAPPES OPP

Bmk av kontorpersonalet i andre deler av biltllsynets virksombet
i More og Romsdal vil sannsynligvis trappes opp. Retting av
teorioppgaver for forerproven er i tillegg til utekontroll to av
flere nye arbeidsoppgaver.

Rundt balvparten av de ansatte i biltilsynet i fylket, er knyttet
til kontorsiden. Nar Autosys trinn 4 er vel innarbeidd, vil trollg
to kontorstillinger blirfrigltttll kontrollfunksjonen. Rapporten
fra den regionale arbeidsgruppa som utredet videreutvlkling
av internoppl^rlngen I biltilsynet, bar pekt pa kontroll av
kilometertellere, medvirkning i traflkal veiledning av forere ved
kjoring i lyskryss og I rundkjoring og ren kontroll av
sikkerbetsutstyr i bilen som egnede oppgaver.

ARLIGE GRATISSJEKK

Stasjonssjef Frank Dyrhaug (t.h.) i samtale med unge bileiere
som benyttet seg av tilbudet.

Biltilsynsstasjonen pa Lokke-
myra i Kristiansund og NAF
avdelinga I byen bar batt et
naert og godt samarbeid I
mange ar. Dette samarbeidet
bar mellom annet gitt seg
utslag i at bileierne bvert ar far
tilbud om gratis sjekk av
kjoretoyet sift. Det er dekk,
avgasser, bremser, lys og
stotdempere som gjerne blir
kontrollert.

Sikkerbetskontrollen er et

sv^rt popul^rttiltak, og lenge
for dorene til ballen apnes er
koa lang. Stasjonssjef Frank
Dyrbaug forteller at det er snart
10 ar siden stasjonen i
Kristiansund. som den forste

i fylket, satte tiltaket ut i livet.
De fleste som kommer bit

bar et eller annet de lurer pa og
som de gjerne vil ba svar pa.
Ved bver gratissjekk tinner vi

dessverre alt for mange fell pa
for mange biler. Ikke sjelden
blir vi nodt til a avskilte en bil

eller to. For oss er det byggelig
a registrere at bileierne setter
pris pa og benytter seg av
tiltaket, sier Dyrbaug.

• FAST BILTILSYN

Ordforer Svein Gjelsetb i

Heroy kommune bar krevd
at biltilsynet ma opprette en
egen fast avdeling ved
Gurskoy vegstasjon. Han
sier at i og med at Biltilsynet
0rsta bare bar folk ved av-

delingskontoret ved veg-
stasjonen pa Gurskoy fem
timer i uka, far ikke publikum
utfort tekniske kontroller og
bilforbandlerne fSr ikke brukt

stasjonen nar biler skitter

eiere.
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PA MILJ0KONTROLL
Ogsa biltilsynet i Moide mar-
kerte seg under ski-NM, som
ble arrangert pa Skaret utenfor
Molde tre dager i mars. Pa veg
til mesterskapsarenaen fikk alle
bilferere tilbud om gratis milje-
kontroll av kjereteyene sine.
Stasjonssjef Kjell Ramstad og
bans mannskap hadde tatt
oppstiiling med sitt maleutstyr
noen kilometer for NM-are-

naen. Rundt 50 bileiere sa ja til
tilbudet. De fikk dermed fast-

slatt om utslippet av foruren-
sende gasser var innenfor de
tillatte rammer.

For ordens skyld benytter vi
aniedningen til a fortelle at hoyt
utslipp av CO kan gi tretthet
og konsentrasjonsvansker.
Hoye konsentrasjoner oker
ogsa risikoen for fijertekrampe.
Lavt CO-utslipp gir bedre
drivstoffokonomi.

Pa bildet ser vi konsulent Eriing
Rarhus i samtale med en av

bileierne som benyttet seg av
tilbudet.

SYKKELHJELMEN KAN REDDE
OMLAG20LIVITRAFIKKEN

Hvert ar ma 20 000 personer

tier i landet fa medisinsk

behandling pa grunn av
sykkelulykker, opplyser forsker
Bjorn Guldvog ved Statens
Institutt for Folkefielse (Folke-
helsa). Over halvparten av
disse ulykkene rammer barn
under 15 ar. En tredjedel eller
omtrent 7 000 av sykkel-
ulykkene forertil fiodeskader.
Det er flest Inodeskader blant

de yngre barna, ca. 60 present.
Blant de eldre barna resultere

26 % av sykkelulykkene i

Inodeskader. Disse hodeska-

dene er til gjengjeld ofte alvor-
ligere enn fios de yngre barna.

I Norge mangier vi statistikk
som viser hvor mange av

syklistene som dor eller skader
seg i trafikkulykker som bruker
hjelm. Bjorn Guldvog mener,
ut fra det hian vet fra sin

forskning, at pa landsbasis fiar
sykkelfnjelmen et potensiale i
seg til a redde 19 menneskeliv
i aret, og flest barn. Guldvog
etterlyser gode data om bruk
av sykkelfijelm.

■AM AV
MOMKi KVIMMCR
BRUKtR HJBLM
MAR OB BVKLBR.

• MILj0STASJONEN Biltilsynet kan pa nytt notere seg for
en aldri sa liten suksess. Miljostasjonen ved biltilsynet pa
Sunndalsora fiar stor pagang. I lopet av el uke er det mellom
too og 200 bileiere som maler utslippet av forurensende
gasser fra kjoretoyet sitt. Siden stasjonen ble apnet i vinter,
liar flere tusen bileiere kontrollert sine kjoretoy.

Norges eneste miljostasjon ble for ovrig apnet i februar i
ar. Stasjonen er et resultat av et samarbeid mellom Statens
vegvesen More og Romsdal, Vegdirektoratet og Robert Bosch
A/S.

• BARN OG BILBELTE Bilbelte skal brukes der det er
montert. Barn skal bruke egnet sikkerhetsutstyr dersom dette
finnes i bilen.

Barn fra 0 til og med 3 ar skal bruke godkjent sikringsutstyr
som er tilpasset barnet eller sikkerhetsutstyr i kombinasjon
med ordinffiil bilbelte.

Barn over 4 ar skal bruke godkjent sikringsutstyr som er
egnet for barnet, om slikt finnes i bilen. Om bilen ikke har slikt
utstyr skal de ordin^re bilbeltene brukes pa en egnet mate.
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"HER ER

VECEN TIL

TjELD-

BERC-

ODDEN"

Hovudplanen for veg
til Tjeldbergodden er
no ferdig. Pianen er

utarbeidd av Statens
vegvesen More og

Romsdal og Statens
vegvesen Sor-

Trondeiag I samarbeld
med Aure og Hemne

kommunar. Det er

utarbeidd og vurdert tl
ulike alternativ, samt

bygging av tunnel
gjennom Brekka
riksveg 680.1 tillegg
kjem kombinasjonar

av alternativa.

Vegsjefen i More og Romsdal
og i Sor-Trondelag har enda
opp med to aktuelle loysingar,
eit indre og eit ytre alternativ.
Det er ikkje prioritert mellom
desse.

El loysing etter eit midtre
alternativ, Tjeldbergodden,
Svartisen, Rapbukta, An/ag vil
gje ein tunnel pa 1940 meter
og 9,8 km belt ny veg. I tillegg
ma 1,2 km av fylkesveg 360
til Arvag utbetrast. Dette er det
rimelegaste enkeltalternativet
som gir godt vegsamband
mellom riksveg 680 og Tjeld
bergodden. Kostnaden er 108
millionar kroner.

Negative konsekvensar er
arlege vedlikehaldsutgitter pa
1,9 millioner kroner og at vegen
grip inn i eit omrade som er
tilnsrma urord. Dersom dette

TJELDBERG

ODDEN

MM :

KOmUNE
E I [kA

J^
HEMNE
KOmUNE

Kyrksa^i^pa

alternativet vert vald, ma ein

byggje tunnel til 50 millionar
kroner gjennom Brekka. Det
andre indre alternativet er

Tjeldbergodden, Svartosen,
Relnsjobotn, Arvag. Dette
alternativet gir 11 km ny veg,

inkludert tunnel pa 2,3 km.
Vert eit ytre alternativ vald,

vil ein veg folgje lina
Tjeldbergodden over Drom-
nessundet og tram til Torset i
kombinasjon med veg i den
andre retninga, Tjeldberg
odden, Almlla, Kuvika og tram
til Singdalssaga i Trondelag.
Planleggjar Atle Bell peiker pa
at fordelane med eit ytre alter
nativ vil vere at noverande

busetjing og verksemd i plan-
omrade tener pa det. sam-

stundes som det gir kortare
veg til kommunesentra Aure

og Kyrksaeterora. Ei vegut-
bygging til fullgod standard er
kostnadsrekna til 245 millionar

kroner. Ei minimumsutbygging
som folgjer noverande veg
med hovudvekt pa a auke
bereevna og a byggje bru over
Dromnessundet vil kome pa

137 millionar. Kostnadene vert

fordelt med 50 millionar til bru

over Dromnessundet, ny veg

vest for Mistfjorden til 52
millionar, medan forsterkning
av vegen i begge retningar til
10 tonn aksellast heile aret vil

koste 30 millionar. Vegen,
uansett standard og kva tor eit
alternativ som til slutt vert vald,

vil fa status som fylkesveg.
Pianen skal etter at den fiar

vore ute til hioyring, bli be-
fiandla i kommunestyret. Der-
etter blir alle uttalelsar og veg-

Kartet syner dei to mest
aktuelle vegalternatlva til
Tjeldbergodden I Aure,
llandferingsstaden for gass
fra Haltenbanken.

sjefen si endelege tilrading
sendt til samferdselsutvalet og
fylkesutvalet som gjer endeleg
vedtak. Den endelege loyslnga
vil truleg vere klar i slutten av
aret.

• KINOREKUMVIE

Den som fiar v$t pa kino i
sommer. kan ikke fia unngatt a
legge merke til at biltilsynet

"reklamerer" for bruk av bilbeltet.

For salve kinoforestillingen ruller

lysbildeserien over lerretet.

Tiltaket skjer i samarbeld

med Fylkets Traflkksikkerhefs-

utvalg. I tillegg er det trykket opp
2 000 plakater i to versjoner.
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Alesund byrett avsa 15. juni
1992 dom i en sak som gjaldt
krav om erstatning etter
nabolovens 2, jf. 9, for naer-
foringsulemper i form av
stoy for en eiendom
beliggende ved innfarts-
vegen til Alesund.

A og B kj0pte i 1963 en boligtomt pa
S0rneset i Alesund, Pa tomten ferte

de opp en vertikaldelt tomannsbolig
som ble innflyttet 1 august 1964.
Senere samme ar ble tomten delt silk

at A og B ble hjemmelshavere til hvert
sitt bruksnummer.

Traseen for innfartsvegen til
Alesund ble endelig fastslatt ved
regulerlngsplan stadfestet 7. mars
1972.

Alesund kommune fremsatte 4.
april 1986 begj^ring om forsokstakst
etter davserende bygningslovs §41 i
samband med aniegg av E69, parsell
Volsdalen-Norvasund, regulerings-
planen Norvevlka-Sorneset, Staten

v/Samferdselsdepartementet tradte
Inn som hjelpelntervenient.

B matte avsta ca. 5 m^ av sin

eiendom og ble saledes med som part
pa skjonnet, Alesund byrett avhjemlet
forsokstaksten 1. desember 1986.

Skjonnsretten hadde som utgangs-
punkt de forellggende planer som
gjaldt en 4 felts innfartsveg og fivor
grunnervervet var gjort i samsvar med

dette. B ble av skjonnsretten tilkjent
erstatning for nffirforingsulemper pa
kr 200 000,-.

A var ikke direkte berort ved

grunnervervet og var heller ikke part i

skjonnet.

Arbeidet med innfartsvegen ble
startet opp i 1987 og er na utbygget i
en 2-felts kjorebane. Vegparsellen ble
tatt i bruk hosten 1989.

A reiste krav overfor Vegvesenet
om erstatning for nffirforingsulemper
tilsvarende den B hadde fatt. Kravet

ble awist og A gikk deretter til sak.
A hevdet, under henvisning til

skjonnet, at det pa det tidspunkt han
etablerte seg i omradet, ikke var
ventelig at innfartsvegen skulle falge
den trase som senere ble valgt, Han
hevdet bl.a. at plansituasjonen var
flytende helt frem til 1972.

Subsldiffirt hevdet han at

situasjonen I alle fall var urimelig for
han, jf. grannelovens §2,4. ledd, silk
den lyder etter lovendring av 1989.

A viste til Miljoverndepartementets
rundskriv T-8/79 av 29. august 1979
og hevdet at stoynivaet, Ihvertfall
utendors, ligger over Miljaverndepar-
tementets velledende norm. Innendars

var forholdene noe bedre etter byg-
ningsmesslge endringer, bekostet dels
av A og dels av Vegvesenet.

A nedla pastand om a bll tilkjent
erstatning oppad begrenset til kr
250 000,-,

Staten anfarte bl.a. at byretten i
denne saken hadde et noe annet

faktum a forholde seg til enn under
skjannssaken i 1986. Det man siktet
til var at skjannssaken og vurderingen
etter denne var lagt opp for erverv av
grunn til en 4-felts motorveg. I forhold
til A og hans sak ma retten forholde
seg til de faktlske omstendlgheter i
dag. Det er opparbeidet og tatt I bruk
en 2-felts motorveg med en avstand

til vegens midtfelt pa godt over 50
meter. I sammenheng med dette vIste
staten til at Hayesterett I andre
avgja reiser har bygget pa den faktlske
utvikling som har funnet sted, ikke pa

hvordan situasjonen vll kunne bli en
gang i fremtiden.

Det ble ogsd vist til at det i
skjannssaken fra 1986 ble lagt til
grunn et stayniva som var vesentlig

hayere enn det som er malt hos A.
Hos A er det malt et stayniva pa 53-
63 dBA utendars og under 35 dBA
innendars. Miljaverndepartementets
norm er bare velledende.

Staten mente ogsa at utviklingen
og trasevalget matte vsre ventelig for
A da han etablerte seg I omradet. Det
var gjennom vitneforklaring doku-
mentert at alternativet med tunnel

gjennom Sarneset ble lansert i et

intervju I Sunnmarsposten 3. april
1963. Staten mente at A tok sjansen
og farte opp huset der og da
uavhengig av hva som matte komme.

Staten mente ogsa at endringene
I nabolovens §2 fra 1989 Ikke kunne
komme til anvendelse i denne saken.

Staten pasted seg frifunnet.
Retten var enig med staten I at det

rettsllge utgangspunktet matte vsre
den faktlske situasjon i dag med en 2-
felts motorveg. Dette er vesentlig
forskjellig fra utgangspunktet i skjannet
fra 1986 der det matte legges til grunn
en vegbredde for 4-felts motorveg og
vesentlig kortere avstand til A's og B's
tomter enn det som er aktuelt i dag.

Retten vIste til at det gjennom
rettspraksis er fastslatt at den
akseptable toleransegrense kan ligge
hayt. Etter en nsermere drafting kom
retten til at staynlvaet pa A's eiendom
la Innenfor toleransegrensen.

Retten kom ogsa til at situasjonen,
slik denne er etablert gjennom motor-
vegen, etter forholdene matte v®re

ventelig for A. Retten bygget da bl.a.
pa opplysninger som fremkom under

hovedforhandlingen om at alternativet
med tunnel gjennom Sarneset ble
lansert offentlig allerede i april 1963.
Disse opplysnlngene var nye i forhold
til det som fremkom under skjannet i
1986. Retten mente at A hadde tatt en

sjanse da han farte opp bolig pa
denne tomten. Retten uttalte at

Alesund pa dette stedet, som ellers,

er en lang smal "tarm" med fa
alternative muligheter for anieggelse
av motorvegtrase. Nar A valgte a
bygge pa dette stedet mMe han vente
eller i hvert fall akseptere en mulig
lasning med tunnel gjennom
Sarneset.

Retten var ogsa enig med staten
i at forholdet ikke kom inn under den

nye bestemmelsen i grannelovens §2,
4. ledd, som har en sikkerhetsklausul

ved vesentlig forverring av forholdene,
men som farst og fremst tar sikte pa
a avhjeipe helt urimellge forhold som
ellers ikke ville v^re erstat-

ningsberettiget.
Staten ble etter dette frifunnet.

Retten fant det Imidlertid riktig a gjare
unntak fra hovedregelen om at den
part som taper saken fullstendig skal
erstatte motpartens saksomkost-
nlnger. Retten begrunnet dette med
at saken var tvilsom og at A hadde
grunn til a se dom i saken. Hver av
partene ma saledes dekke sine egne
saksomkostnlnger.

Dommen er I skrivende stund

enna Ikke rettskraftig.

Torbjorn Hauso

FORLIK I RETTSSAK ETTER ULYKKE

De fleste husker vel ulykken som
skjedde pa GIskebrua under orkanen
22. desember 1988. Enorme balger
slo over fyllinga og skylte flere bller pa
sjaen. To unge mennesker omkom i
denne ulykken.

Foreldrene til de omkomne reiste

senere sak mot staten med pastand

om at staten var erstatningsansvarlig

for tap som saksakerne var blitt pafart.

De paberopte seg bl.a. at fyllinga var
feilkonstruert. idet det ikke var sarget

for at det ble etablert en vegbane med
tilstrekkelig hayde. Saksakerne
paberopte seg ogsa manglende vakt-
ordning med rutlner for stenging av
vegen ved overskylling.

Staten mente seg ikke
erstatningsansvarlig. Det ble bl.a. vist
til at valget av hayde pa fyllingen var
based pa rad fra ekstern ekspedise
og pa erfaringerfra sammenlignbare
fyllinger andre steder i fylket. Staten
viste ogsa til at ulykken var forarsaket

av et ekstraordln^rt og til da ukjent
balgefenomen og hevdet at det ikke
kunne stilles krav om at man skulle

planlegge i forhold til et ukjent
fenomen. Nar det gjaldt punktet om
rutlner for vakthold eller stengning av
vegen, viste staten til at det pa store
deler av vegnettet pa Vestlandet finnes
mange og betydelige faremomenter

og at begrensede ressurser gjar at det
bare helt unntaksmessig er mulig a
sette i verk spesielle vaktordninger.

Under saksforberedelsen kom

staten ti l at man av rimelighets- og
prosessakonomiske grunner ville sake
a fa saken forlikt. Staten tilbad seg,
uten a erkjenne ansvar, a dekke

saksakernes faktlske og dokumenterte
utgifter i forbindelse med dadsfallene.

Dette representerte et, for staten,
relativt beskjedent belap. Saksakerne
akseptede dette tilbudet og saken ble
etter dette hevet som forlikt.

Torbjorn Hauso
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Anleggstart pa
milj0gata pa
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Til ferien vart arbeidet med
forprosjektet for miljogata pa
Batnfjordsora avslutta. An-
leggsarbeidet starta allereie
forste vekaetter ferien.

Dette forste byggjesteget
gar ut pa a byggje om lag 150
m ny riksveg parallelt med den
eksisterande. Dagens riksveg
vert brukt til gangveg eg rabatt.
Parallellforskyvinga av riksveg
1 fra sjukeheimen til kryss med
riksveg 666, legg til rette for ny
regulering av trafikken i dette
krysset. Riksveg 1 vert no
gjennomgaande, og trafikk fra
Torvikbukt far vikeplikt. Det
nye krysset vil fore til lagare
fart. Oppsynsmann pa an-
legget er Magne Nauste,
mens Per Arne Gjerde er
anieggsleiar.

Hovudmalsetjingane med
miljogata er:
- auka tryggleik gjennom

lagare fart
- eit trivelegare sentrum

Bade nar ein kjem fra Kristian-
sund og fra Molde vil starten
pa miljogata vere mart<;ert med
ein refuge midt i vegen. Desse
skal gjere det nodvendig a
redusere farten. Skikkeleg
bakgrunnsmarkering skal
gjere denne sideforskyvninga
forsvarleg ut fra omsyn til
tryggleik.

To kryssingsstader for
gaande vil verte oppfiogde, og
skal bidra til jamnt lag fart
gjennom sentrum. Etter som
gata vert avgrensa med
granittkantstein, og vi bar valgt
el total vegbreidde pa 6,5 m
fra skulder til skulder, bor dette
ogsa verke fartsdempande.

Auka trivsel vil i hovudsak
komme som folgje av at del
store, apne asfaltflatene vert
oppdelte og gjort meir intime
ved hjelp av treplanting og
buskrabattar. Etter som bjork
er eit vanlig treslag pa Batn-
fjordsora. var dette eit naturlig
vegetasjonsvalg for store deiar

av prosjektet. "Hovudgata" fiar
vi likevel valgt a markere med
storre, meir majestetiske tre
somf.eks. lonn. Tre vert ogsa
brukt til leplanting.

I arbeidet med a skape eit
trivelegare sentrum, bar vi
provd a gripe tak i noko av det
oppbavelege ved staden. Tid-
legare var Batnfjordsora sterkt
prega av vatn. Batnfjordselva
som bukta seg ned etter dalen
pa vestsida av sentrum,
gravde seg stadig nye lop. Pa
motsatt side av sentrum rant
Majorbekken, og i nord lag
Batnfjorden. I del seinare ara
er nedre del av elva retta ut,
Kvennelva og Majorbekken
er lagt i ror, og elvesvingane
(meandrane) vert fylte igjen.
For a bringe vatnet inn i
sentrum igjen, er det derfor
planiagt a byggje ein dam med
friskt vatn ved krysset mellom
riksvegane.

Det er sserleg viktig at
aniegg som dette ikkje forfell,

etter som dette vil gje beile
prosjektet darleg ry, og den
tiltenkte auka trivselen vil
utebli. Det er derfor lagt stor
vekt pa at loysingane skal vere
greie a vedllkebalde. Ein viss
auka vedlikebaldsinnsats vil
likevel vere nodvendig, seerleg
den forste tida til aniegget bar
"sett seg".

Detaljering av planen i
form av arbeidsteikningar
pagar for fullt. Det er allereie
klart at det vert endringar i
bove til forprosjektet. mellom
anna fordi dei tiltaka som er
vist i planen gar ut over
kostnadsramma pa 5 millionar
som vi arbeider ut i fra.

Miljogata pa Batnfjordsora
skal sta ferdig innan utgangen
av 1993.

Trude Holter
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A/ors/( vegmuseum ble apnet 9. juli. Museet inneholder mye mer
enn kjeldedresser, traktorer, gravemaskiner og skill

GAMMEL PLOG TIL VEGMUSEET
Slant de mange "veghistorlske" gjenstandene

pa Norsk vegmuseum, star en gammel
snoplog. Snoplogen var Statens vegvesen
More og Romsdal sin gave til ̂ pnlnga av

Norsk vegmuseum 9. jull I ar.

Tidlig i 1920-arene, i bilens kanskje
f0rste store vekstperiode, bie kravet
fra automobilens forkjempere cm
vinterapne veger stadig sterkere.
Landets lengste personbilrute gikk
gjennom Romsdalen, fra Veblungs-
nes og fram til Otta. Trafikken vokste
jevnt fiele aret. Pa tross av mange
advarsler og ikke sa rent lite hanlatter
fra hestekarene, ble det gjort flere
forsok pa a holde vegen gjennom
Romsdalen fri for sno, slik at auto-
mobilen kunne ta seg fram. Men
forsokef med jordbruksplogen kan
med all mulig grunn hevdes a ha v^rt
mislykket. Plogen vil minne de
besokende om pionerarbeidet som
ble gjort.

Verneleder Egil Bakke er levende
interessert i var lokale veghistorie.
Snoplogen kom han tilfeldig over, og
historia om den forste "motoriserte"
plogen i Vegvesenets tjeneste kan han
selvfolgelig sveert godt. Han forteller:

"Snoplogen var en ombygd jord-
bruksplog. Det var vinteren 1921 at
det forste torsoket pa a bytte ut
treplogen med en jernplog ble gjort.
Man hapet at en jernplog skulle vsre tung
nok til a skrape bort laget med sno og is.
Nar forsoket med den tunge
jordbruksplogen ikke ble s^rlig vellykket,
var arsakene flere. Den var tung.
uhandterlig og vanskelig a manovrere.

Plogen ble lagret i Vegvesenets gara-

I dag minner den gamie akerplogen de
bes0kende om forsoket pa a holde vegen
gjennom Romsdalen snofri.

sje pa Holgjenes. Samme aret ba gard-
brukeren Soren Lyngheim, som ogsa var
vegvokter i Romsdalen i en periode
mellom 1920 og 1930, om a fa kjope den.
Plogen fikk han kjope for 50 kroner. Heller
ikke i Lyngheims gardsarbeid ble plogen
noen udelt suksess. Den ble for stor og

tung. Det krevdes flere hester for a
trekke den. Den kombinerte sno- og
akerplogen ble sa staende ubrukt pa
garden fram til 1992.

Da det ble vedtatt at vart fylke skulle
skjenke vegmuseet en gave til
apninga, var det at plogen dukket
fram pa nytt. Den var forresten i
forbausende god stand etter a ha statt
ubrukt og utendors I snart 70 ar.
Famillen Lyngheim pa Andalsnes
fortjener takk for at de tok vare pa
klenodiet og for at Statens vegvesen
fikk plogen tilbake.

Museumsutvalg
Vegdirektoratet har bedf om at det I
hvert fylke blir nedsaft el
museumsgruppe. Pa ledermotet I juni,
ble det nedsaft el gruppe i More og
Romsdal. I gruppa sitter vegsjef Eivind
Vollset, verneleder Eigl Bakke.
vegmester Kolbjorn Engen og
avdelingsingenior Knut Inge Braute.

"Vegvokteren"
Vegvokteren og komponisten Better
L. Rypdal fra Tresfjord sin springar,

"Vegvoktaren", vil bli fremfort under et av
to storre arrangement pa vegmuseet na
i host. "Vegvoktaren" vil bli fremfort av
spillemenn fra vdrt fylke.
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St0ping avbrudekke Foto: Tore Witso

^ *M

Binding avarmering Foto: Tore Witsa

Fra venstre Eivind Taven, Arnt Torjul (sommervikar),
Gunnar Bee (sommervikar), Potter Aarset, Magne Boa,

Dag Kjetil Nause, Ottar Engkrog, Richard Lunheim,
Maivin Ness. "Kaare Flaate"Ibakgrunnen. Foto: Tore

Wits0

Nybru
over

Bofjorden
Ny bru over Bofjorden pa
fylkesveg 331 i Surnadal
kommune star forhapent-
ligvis ferdig nar dette
loses. Vegvesenets an-
satle bar dermed bygd en
266 m iang bru eg revet
haivparten av gamlebrua
pa litt over 5 maneder.

Som etter hvert kjent ble ca. 130 m
0delagt under orkanen 1. nyttarsdag
som folge av at en frakteskute kom i
drift eg rente pa. Gjenstaende del av
brua var sterkt angrepet av rust pa

armeringa. En fant derfor ut at det ville

lonne seg a bygge ny bru i sin helhet
framfor a sette i gang store
vedlikehoidsarbeider.

Brua blir bygd etter samme prinsipp
som bruene pa Atlanterhavsvegen.
Peler rammes til fjell eller taste
losmasser og bindes sammen med en
drager i toppen. Brudekket bygges av
betong som hviler pa bjelker av stal
(betongbjelker pa Atlanterhavsvegen).
For a fa utfort arbeidene er "Kaare

Flaate" satt sammen igjen.

Brua skal ha seillep med bredde 15 m,
hovedsakelig for sandbater. Dette
ordnes ved at to sylindere plassert i
ene enden av selllopet presser ned
enden av en heisebru som dermed blir

staende pa hoykant, og bater kan
passere.

Totale kostnadererberegnettil 11 mill,
kroner. I disse KRIFAST-tider synes
vel dette a vaere lite a skrive om. Men,
enten et prosjekt er lite eller stort,
innsats og krav til kvalitet er den
samme. Bofjord bru er for ovrig ikke
noe lite prosjekt i egenregi-
sammenheng.

Tore Witso

Vi gratulerer!

50ar 60ar

Gudmund Fiske, Surna

Oddvar Fiakon Flanes, Syvde
Maivin Bjarne Klauseth, Molde
Johan Sudmann, Molde

Asbjorn 0strem, Alesund

16. oktober

24. oktober

1. november

28. november

20. desember

Ivar Meisingset, Flemma
Leonhard Alstad, Alesund
Fdel Ellen Ormset. Aure

14. oktober

16. oktober

19. desember
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Vegmesterskapet i landevegslop 1992:

STERK INNSATS

"VM" i landevegsl0p ble arran
ged i Sogn og Fjordane -
Hermansverk/Balestrand - i

dagene 29.-30. mai.
Mesterskapet omfattet 2

distanser:

4,2 km: "Blomstringslepet"-
Hermansverk/

Leikanger -29. mai
21,1 km: "Vikinglepet"-

Balestrand -

30. mai

Traseen for "Biomsringslopet"
gikk mellom Leikanger og
Hermansverk. Dette iopet
samiet 164 deltakere - herav

hele 95 fra Vegvesenet.

Plasseringerfra M0re og Romsdal:
Klasse M 30-39 ar

totalt 17 deltakere

Vinnertid 1 klassen: 13.47

Jan Nygaard - nr. 2: 13.55

Andre Moltubakk - nr. 6: 15.07

Terje Fugelsnes - nr. 10: 16.17
Odd Arild Lindseth - nr. 11: 16.49

Roif Arne Hamre - nr. 13: 17.37

Klasse M 40-49 ar

totalt 38 deltakere

Vlnnerlid: 12.13

Ingolf Kleppe - nr. 17: 15.41
Arne Sffither-nr. 25: 16.57

"Vikingl0pet"-21,1 km-ble
arranged i Balestrand lerdag
30. mai. Lepet hadde ca. 450
deltakere, herav 54 som iedd i

vegmesterskapet i landevegs-
l0p.

Plasserlnger fra Mere og Romsdal:
Klasse Wl 30-39 -

10 deltakere

Vinnertid: 1.11.15

Jan Nygaard - nr. 3: 1.27.29

Andre Moltubakk - nr. 4: 1.34.03

Terje Fugelsnes nr. 7- 1.45.04

Rolf Arne Hamre - nr. 8: 1.48.49

Odd Arild Lindsetti nr. 9: 1.49.04

Klasse M 40-49 ar

27 deltakere

Vinnertid: 1.13.12

Ingolf Kleppe - nr. 19:
Arne Sffittier- nr. 23:

1.38.50

1.49.29

V^rgudene bidro til at rammen
rundt l0pene neppe kunne ha
blitt saerlig bedre, dvs. bIS
himmel, blagrenn fjord,
snodekte fjelltopper, gronn-
kledde fjordsider ispedd blom-
strende frukthager.

Varmen under awiklingen
av "Vikinglopet" var vel noe i
hogste laget med tanke pa
landevegslop over 21 km.
Arrange ren hadde dog pa sin
side serget for gode muligheter
til avkjoling/drikke underveis i
lopet.

Bedriftsidrettslaget "VEGIL"
fortjener ogsa honnor for det
arbeid som ble gjort i
forbindeise med tilrettelegging-
/gjennomforing av arrange-
mentet.

Vestfold, landets minste
fylke, stilte med hele 38 del
takere i vegmesterskapet.
Vestfold som forbilde bor More

og Romsdal stille med flere
enn 7 deltakere 1 VM 1993!

Lopsmiljoet ved vegkontoret/i
etaten eilers tilsier et deltaker-

potensiale som ligger langt
over arets deltakeise. I denne
forbindeise vii jeg ikke minst
rette en oppfordring til kvinne-
siden. Her bor malsettingen
vaere a bli representert i VM
1993, spesielt da i "Blomst-
ringsiopet" (4,2 km).

Arne Ssether
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PA UTSTILLING
Statens vegvesen More og Romsdal er en av utstillerne under
jubileumsutstillingen i Kristiansund. Jubileumsutstillingen er
fire-delt og omfatter emnene samorganisasjonen, samferdsel,
historie og helse. Selvfolgelig er Statens vegvesen More og
Romsdal pa plass.

Prosjektene vi presenterer er Aursundprosjektet, Valsoyfjord-
prosjektet, 0ksendalstunnelen, Ny innfartsveg til Kristiansund,
Miljogata pa Batnfjordsora og Kyststamvegen. Utstillinga ble
apnet 9. juni og varer fram til 30. September.

Pa bildet ser vi to viktige medspillere i arbeidet med a gjore
var stand ferdig, tegner Reidun Overland og forstesekret^r
Raima Pladsen. De to ble for ovrig foreviget etter at siste
hand var lagt pa verket vart.

Utstillingen er en del av Kristiansund bys 250 arsjubileum.

FTU-NYTT'
HANDLINGS-PROGRAM FOR

TRAFIKKTRYGGING I MORE

OG ROMSDAL 1992-95

Det forste handlingsprogram-
met for trafikktrygging vart til i
1987, i regi av fylkestrafikk-
tryggingsutvalet (FTU) i More
og Romsdal. Trafikktryggings-
tiltaka i dette dokumentet vart

etter kvart gjennomforte. I ar
har vi avslutta arbeidet med

revisjon av handlingspro-
grammet, og gjennom aktiv
deltaking fra del mest sentrale
aktorane i trafikktryggings-
arbeidet i More og Romsdal,
har lista over aktuelle tiitak blitt

fornya. Handlingsprgrammet
har vore ein effektiv og tenleg
reiskap i trafikktryggings-
arbeidet i fylket, og det har
fungert som ein katalysator for
store delar av det som blir utfort

av andre etatar/organisasjonar
innanfor dette omradet. Sam-

ferdselsutvalet skal behandle

handlingsprogrammet pa mote
2. September, og ein tek sikte
pa a sluttbehandle det i fylkes-

tinget 12.-14. oktober 1992.

FTU-M0TER

Neste FTU-mote blir halde i

0rsta, 7. September. Fylkes-
trafikktryggingsutvalet skal ha
eit kontakt- og samarbeids-
mote med 0rsta og Volda
kommunar, 8. September, der
ogsa biltilsynet, politi, lens-
mannsetaten og vegmeister
tek del. Utvalet skal ha eit mote

til i ar (pa fylkeshuset), men
dato for dette er ikkje endeleg
fastsett.

Ruth Myklebust
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"Unodig fogderistrid om vegbevilgninger"
Under denne tittelen har over-

ingenier Svein Solbjerg i siste
nr. av "Veg og virke" ein
artikkel. Her prever han a de
vise at Sunnmere har fatt 52

% av vegleyvingane over ein
15 ars periode og at det saleis
er heilt ugrunna pastander som
har kome tram i sore luten av

tylket.
Eg deltok ikkje i disku-

sjonen om desse sporsmala
for valet til nytt fylkesting.
Sporsmalet er likevel sapass
interessant at eg vart frista til ei
lita motforestilling nar Svein
Solbjorg reiser det pa nytt i
"Veg og virke".

Bit ord seier at med stati-
stikk kan ein bevise alt, og det
er nok ut fra same filosofi
Solbjorg har gjort sitt rekne-
stykke.

Med Statens vegvesen
som kilde refererte Ole Over

land for valet i eit intervju med
"Fylket" til same reknestykket.
Dette vart ogsa brukt i sporje-
program i lokal TV siste haust.
For a fa fram desse 52 % vart

ara 1974-1989 lagt til grunn.
Ara 1990 og 1991 var teke ut
og i staden sett inn 1974 og
1975. Dette vart oppfatta som
manipulering av tal. I tillegg
kjem det no fram at halvparten
av investeringane pa E69 i
Romsdal er tillagt Sunnmore

pga. nytteverdien, og er rekna
med i desse 52 % som det var

argumentert med.
Det var fylkeskommunen

som da var i sentrum av

diskusjonen og den har
eksistert fra og med 1976. Det
naturlege utgangspunkt matte

saleis vere a ta med perioden
1976-1990 som ogsa var ein
15-ars periode - og - i tillegg
var den perioden fylkeskom
munen hadde eksistert.

Nar Solbjorg forst er ute
med statistikk og tal, kan det
vere interessant a vete kva

statistikken fra den perioden
viser! Du kan gjerne ta med
1991 ogsa - sa har du heile
perioden til fylkeskommunen.

Eg meiner ikkje at ein
matematisk skal ha veg-
loyvingar etter folketalet. Da
ville Sunnmore ha krav pa over
halvparten heile tida. Men nar
det er snakk om fordelingar og
prioritering sa burde admini-
strasjonen i Molde vokte seg
vel for a plukke ut eigna arstal
som skal passe inn i parts-
innlegg. Statistikken 1974-1989

Svar til Elias GIske
(Elias Giske er no med i
samferdselsutvalet i fylkes

kommunen)

1. Eg vil forst seie at eg synest
ein slik analyse som vi har
gjort om fordeling av midlar
mellom fogderia, eigentleg
burde vere unodvendig a

gjere. Men dette vart gjort
pga. at mange politikarar det
siste aret sv^rt ofte uttalte

at "no er det Sunnmore sin

tur" nar det gjeld riksveg-
loyvingar i 1994-97.

2. I analysen vart perioden
1974-89 valt, da dette om-

fattar dei siste 4 vegplan-
periodane og det for denne
perioden var left a finne tal fra
dei arlege riksvegbudsjetta
som kunne samanliknast, og
fordi det ogsa eksisterer
prisindeksar for veganlegg for
denne perioden.
I tillegg til perioden 1974-89
tok vi med loyvingar og tal fra
Norsk Veg- og Vegtrafikkplan
for perioden 1990-97.
Eg har derfor sv^rt vans-
keleg for a skjonne at dette er

"manipulering av tal", slik Elias

Giske nemner.

3. For perioden 1976-91 har 44
% av dei ordineere loyvingane
vore bruka pa Sunnmore mot
49 %i 1974-89. Da E69 (no

nr. 9) er den viktigaste vegen
til/fra Sunnmore, tillet eg meg
a seie at halvparten av dei
loyvingane som denne vegen
har fatt i Romsdal (m.a til

Innfjordtunnelen) blirfordelt
pa Sunnmore. Dermed kjem
vi fram til at Sunnmore har fatt

49 % av loyvingane i 1976-

91 og 52 %i 1974-89.

4. Som eg nemnde I Veg og
Virke nr. 2/92 bor vi ga enda

lengre tilbake i tid enn til 1974,
dersom det absolutt skal

gjerast ei samanllkning om

kor mykje midlar til riksvegar

kvart fogderi har fatt.
Investeringar som er gjort

lenge for, er som kjent fram-
leis til stor nytte for trafikken
I More og Romsdal.

5. Analysen som er gjort, viser
at Sunnmore har fatt sin

lagt fram i 1991 under val-
kampen vart oppfatta som
manipulering avtal. Dette berre

skjerpa fogderistriden i staden
for a dempe den. Det er leit om
dette poenget ikkje vert
oppfatta.

EUas Giske

"rettmessige" del av riksveg-
investerlngane i fylket nar
investeringane blir vurdert I

ein rimeleg langtldsperlode.

6. Det bor vere sjolvsagt at
investeringsmidlane mafor-
delast etter behov, med

utgangspunkt I den standard
og funksjon vegen har, og
Ikkje etter folketal. Det er fint
a sja at Elias Giske ogsa er
samd I dette.

Det investeringsbehovet vl har
registrert I eksisterande riks
vegar, fordeler seg med 41 % pa
Sunnmore, 24 % I Romsdal og

35 % pa Nordmore.
Svein Solbjerg

BREMSEV>ESKEN

KOKER!
Har du sjekket bremsevaesken i

det siste? De fiesta trafikanter

tanker ikke over at overopphetet

bremsavffiske kan fore til bremse-

svikt.

Hvis du folger bilprodusentens
service-lnten/aller, skal du normalt

ikka ha noen problemer med
bremsevgeskan. Bilprodusentene

anbafaler a skifta bramsev^ske

hvert annat ellar hvert tradje ar.

Hvis vcesken ikke blir skiftet

kan du oppleve bremsesvikt nar
du minst onskar det. Lange
oppbremsinger kan gjore at
bramsavffisken blir sa opphetet at

den koker. Dat dannes luftbobler,

og trykket i bramsasystamet for-
svinner. Grunnan til at bremse-

v^skans dampias redusares over

fid, er af bremsevaesken tar opp
fuktighetfra luften. Fuktigheten
omdannes til damp, som logger

seg som an "pute" foran bremse-

vaesken som skal bevega bremse-

klossene. Ved en kontroll I Oslo i

uke 29 ble det oppdaget noen feil

ved bramsev^sken. Kokepunktet

bor ligge over 150 grader, vann-

innholdet under 3 present, sier

Hroar Braafhan i Automobildel-og
Rekvisifa-Grossistenes Forening,
Er du i tvi l om bremsev^skens

tilstand bor du be om en v^ske-

kontroil neste gang du har bilen pa

verksted.
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VEGMEISTERSKAPET I PRESIS]ONSK0YRING:

Suveren heime-
More og Romsdal

sine deltakarar

gjorde nesten reint
bord under

Vegmeisterskapet 1
presisjonskoyring 1
Molde forste helga

1 September. Vare
seks deltakarar sio

dermed fast at

More og Romsdal
er pa vegtoppen.

Det biel ein

suveren

heimesiger.

Ei herverande Moldeavis skreiv

i sin reportasje fra meister-
skapet at, "Det var Krifast-
kiasse" over vegsjaforane fra
fylket under "VM" pa heime-
bane". Vi fiar synt for fieile
verda at Statens vegvesen
More og Romsdal fiar bygd eit
banebrytande og grense-
sprengande vegprosjekt. No
bar vi og dokumentert for
resten av landet at vi og bar dei
beste Vegvesen-sjaforane. For
dei seks deltakarane vare,

Ingar Rodal, Oddbjorn
Tomren, Jatie Hoem, Jon Ingar
Elk, Sverre A. Oksvik og Hilmar
Stein var Ikkje beskjeden av
seg. Ubeskjedent nok, gjorde
dei nesten reint bord og n^rast
bovia over sine medkon-

kurrentar i tevlinga.

SritUS VtGVESEH

For bare sja ber; SIger og
ellevte plass i klasse liten bil,
siger og tredje plass I klasse
stor bil, andre og attande plass
i vegbovel og eIn suveren siger
samanlagt. Legg vi sa til at

More og Romsdal blei suve-
rent beste fylke samanlagt, og
fortel at Ove Jobansen til

overmal vann demonstrasjons-
ovinga i bjullastar, ja, sa trur
ikkje vi det er mogeleg a gjere
det betre.

Nar vi og berre bar motteke
skryt og gode ord fra del
takarane, dei tllreisande og
tilskodarar og beilt avslutnings-
vis fortel at pressa ga gull for
maten meisterskapet vart av-

vikla pa, ja da bar vi alle all
grunn til a vere fornogd.

Ein av del mange ivrige tilskodarane var vegsjef Eivind
Vollset. Han kunne sla fast at "hans" sjaferar er dei beste i
iandet.

p stpdig ps

var '
og^^rke - "y
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Arrangementet gjekk knirkefritt, noko dette bilete fra
h0vetarenaen syner.
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Ei av 0vingane var a rygge star lastebil inn i garasjen utan
a kome bort i markeringa. Prov sj0lv!
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HUDB

Vergudane viste seg ikkje fra si beste side. Regnveret sag
ikkje ut til a plage del mange, dyktlge funksjon^rane
noko.

RESULTAT

Stor lastebil

Ikkje noko a seie pa denne grofta

Plass Navn Fylke Prikker

1 Jarle Hoem More og Romsdal 353

2 Ingmar Ulvenes Nordland 367

3 Jon 1. Eik More og Romsdal 384

4 Per Smavollan Nord-Trondelag 457

5 Per M. Void Nord-Trondelag 523

Liten lastebil

Plass Navn Fylke Prikker

1 Ingvar Rodal More og Romsdal 143

2 Kjell S. Jensen Nordland 287

3 Fred Thoresen Nordland 315

4 Cay Hausland Aust-Agder 349

5 Trend 1. Karlsen Troms 354

11 Oddbjorn Tomren More og Romsdal 480

Veghevel
Plass Navn Fylke Prikker

1 Svein Lyngsard Hordaland 47

2 Sverre A. Oksvik More og Romsdal 86

3 Einar Asheim Hedmark 88

4 Asbjorn Knutsen Finnmark 95

5 Oddbjorn Ostensen Oppland 97

8 Hilmar Stein More og Romsdal 111

Hjullaster (Demoevelse)
Plass Navn Fylke Poeng

1 Ove Johansen More og Romsdal 135

2 Jan Fjerdingsby Akershus 163

3 Morten Johansen Ostfold 169

4 Tor Skaland Rogaland 175

5 Rune Moldestad Sogn og Fjordane 198

Fylkesoversikt
Piass Fyike Prikker

1 More og Romsdal 582

2 Telemark 995

3 Vest-Agder 1057

4 Hordaland 1131

5 Nord-Trondelag 1178

6 Nordland 1186
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VANNRETT 77 Kilevink LODDRETT 64 Tarvelig
78 Flid 65 Oppfant telefonen

1 Seill. 79 Forbli 1 Avkler 67 Bred gate
9 Dekke 81 Se ill. 2 Sverdlilje 68 Dovenaper
17 0ve 82 Klagesanger 3 Pronomen 69 Like

18 Guttenavn 83 Pavekrone 4 Land 73 Fyldig kone
19 Knegge 87 Sprekke 5 Avslag 76 Samt

20 Skjul 90 Lysningen 6 Uro 79 Gresk bokstav
21 Framkomst 92 Pike 7 By i Sverige 80 Tall

23 Erobrer 94 Paskjonner 8 Barnepike 84 Pikenavn (omv.)
25 Salvmynt 95 Sjarm 9 4343 85 Rydde
26 Guttenavn 97 Stamfar 10 Piovedstad i Asia 86 lldsted

29 Dynn 98 Purke 11 Bedrag 87 Slag
31 By i Frankrike 99 Trefat 12 Pikenavn 88 — og pletl
32 Seill. 100 Se ill. 13 Europeer 89 Pikenavn

33 Karde 101 Mener 14 Gammel dans 91 Dreie

35 Prydplante 103 8390 15 Uklar 92 Klut

37 7624 105 Votere 16 Langsom 93 Omdomme

40 1 stykker 107 Oppfostringen 21 Se ill. 96 Fenghette
41 B^ret 108 Se ill. 22 Tyrkisk minister 99 Kubus

43 1870 109 Forfall 24 Gull 101 Unison sang
45 Ubevegelige 112 Plaster 27 1 meget langsomt 102 Binde

47 Slagsted 114 Ladet atom tempo 103 Ujevn
48 Guttenavn 116 Fisk 28 Se ill. 104 Fare (omv.)
51 Nybyggeren 118 Kosthold 30 Bekreftelse 106 Tone

56 Stammehavding 122 Frossen 34 Guttenavn 110 Stemme

57 Bestemmelsessteder 124 Toye 36 Klinge 111 Stat og elv i Afrika
60 Det er (fork.) 126 Behagelig 38 Portrett 112 For

61 Pikenavn 127 2843 39 Dunst 113 Artikkel

63 1 stykker 128 Kreere 42 Morgenrodens 115 Sterk vind

65 Skjul 129 Drastisk gudinne 116 Fisk

66 Synger 130 Manefase 44 Anfallet 117 Tidligere
70 For 131 Gate 46 Smile 119 Raka

71 Ordne 132 Ener 49 Se ill. 120 Klo

72 Halv 133 Aniegg 50 By i USA 121 Strengeinstrument
74 Fornoyelsepark 136 Flar (omv.) 52 Ettermlddagsmal 123 Ulv

75 Pronomen (nyn.) 137 Se ill. 53 Plante 124 Tarn

76 Farge 54 Konge 125 Drikk

55 Har 128 Vid

58 Dyrke 134 Husdyr
59 Suksess 135 Like

62 Kampplasser
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Vinnere ble:

1. Astri Gjovikli, Molde
2. Turid Thomasgard, Molde
3. John O. Husby, Vagiand

Vi gratulerer vinnerne!
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KRYSSORD av konsulent Terje Haug
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IDe tre f0rste uttrukne riktige losninger

premieres med 2 Flaxlodd

Lesningen legges i konvolutt market
"Vegkryss nr. 3-92" og sendee

Vegkontoret
Fylkeshuset
6400 Molde

innen 1. november 1992
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Postnr.: Poststed;
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